
 

Samenvatting en preadvies motie Vereenvoudigen en versoepelingen procedure korte 

wapenstok boa’s 

 

Indienende gemeenten: Ede mede namens Baarn, Barneveld, Breda, Heerlen, Den Bosch, 

Leeuwarden, Landgraaf, Roosendaal, Tilburg 

 

Status motie: definitief en ondertekend.  

 

Strekking van de motie:  

De indieners willen een eenvoudiger en administratief minder belastende procedure voor 

gemeenten m.b.t. de aanvraag van de korte wapenstok voor hun Buitengewone 

opsporingsambtenaren (Boa’s). Daarnaast willen de indieners een grotere stem van de lokale 

driehoek in de beoordeling of plaatselijke Boa’s de beschikking moeten krijgen over de korte 

wapenstok. 

 

Indieners vragen het VNG Bestuur in gesprek te gaan met de minister van Justitie en Veiligheid 

(JenV) om hierop aan te dringen.  

 

Preadvies VNG-bestuur: overnemen 

 

Toelichting:   

Reactie 

De motie van de gemeente ligt in de lijn met huidige gesprekken die er zijn met het ministerie via 

de Bestuurstafel Boa en het Strategisch Beraad Veiligheid (SBV). 

 

Verdere uitleg 

Op 8 december 2022 heeft de minister van JenV een brief gestuurd aan alle gemeenten over de 

aanvraagprocedure van de korte wapenstok. 

De praktijk leert nu dat het een te ingewikkelde procedure is. Dat blijkt ook uit de analyse van de 

aanvraagprocedure van de enige toegekende aanvraag tot nu toe. En ook het beperkt aantal 

aanvragen (7) is een duidelijk signaal dat de procedure als te moeilijk en ingewikkeld wordt 

ervaren. Breed levende signalen daarover zijn inmiddels bekend, en in het eerste kwartaal van 

2023 in diverse gremia met het ministerie van JenV ingebracht. 

 

Om het proces nu te gaan versnellen en vlot te trekken is over het thema aanvraag korte 

wapenstok op bestuurlijk niveau gesproken in de Bestuurstafel BOA van 3 april en het SBV van 

24 april. Politie en OM hebben daar bestuurlijk commitment getoond aan ons standpunt om een 

wapenstok aan boa’s domein 1 toe te kunnen kennen als er voldaan is aan de gestelde criteria en 

randvoorwaarden.  

Daarbij moet ook het aantal aanvragen verder worden vergroot. Voor eind juni moeten er 15 tot 20 

aanvragen liggen, zo is afgesproken, waarbij partijen als politie en OM de gemeenten actief 

ondersteunen in het doen van de (goede) aanvraag. 

  

Uiteindelijk moet we monitoren of deze acties oplossingen bieden voor de ervaren problematiek. 

Hierbij zal onder andere besteed moeten worden aan (eisen qua) opleiding, gebruik van 

wapenstok in combinatie met bodycams, en de effecten die er zijn als aangrenzende gemeenten 

verschillende keuzes maken in het gebruik van de korte wapenstok. 

Er is afgesproken begin juli daarvoor weer een Bestuurstafel Boa’s te organiseren. 


